
 

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde i 

Stadshuset måndagen den 15 juni 2009 kl. 14.00 
   

   

   

Justerat den 22 juni 2009 Anslaget den 23 juni 2009 

   

   

   

   

   

   

   

   

Bo Bladholm Kersti Py Börjeson Hadar Cars 

   

  

   

   

   

§ 1  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Kersti Py Börjeson (s) och andre vice ordföranden 

Hadar Cars (fp) utsågs att jämte ordföranden Bo Bladholm (m) justera och 

expediera dagens protokoll. Justeringen kommer att ske den 22 juni 2009. 

 

 

§ 2  
Bordlagd interpellation 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga besvarandet av 

interpellation nr 2009:6. 
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§ 3  
Interpellation om den minskande (?) segregationen (nr 2009:9) 

Dnr 332-548/2009 

 

Teres Lindberg (s) hade lämnat in en interpellation om den minskande (?) seg-

regationen. 

 

Kommunfullmäktige hade den 30 mars 2009 beslutat att interpellationen fick 

framställas. 

 

Borgarrådet Larsson hänvisade till utdelat interpellationssvar ----------- Bilaga 1. 

 

I debatten yttrade sig Teres Lindberg, borgarrådet Larsson, Mirja Räihä Järvinen 

samt borgarrådet Livh. 

 

 

§ 4  
Bordlagda interpellationer 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga besvarandet av 

interpellationerna nr 10, 16, 19 och 20 för år 2009. 

 

 

§ 5  
Interpellation om trafikproblem, samt problem med restauranger som inte 

följer regler för servering nattetid, i Gamla Stan (nr 2009:21) 

Dnr 319-1033/2009 

 

Jan Valeskog (s) hade lämnat in en interpellation om trafikproblem, samt pro-

blem med restauranger som inte följer regler för servering nattetid, i Gamla Stan. 

 

Kommunfullmäktige hade den 25 maj 2009 beslutat att interpellationen fick 

framställas. 

 

Borgarrådet Hamilton hänvisade till utdelat interpellationssvar --------- Bilaga 2. 

 

I debatten yttrade sig Jan Valeskog och borgarrådet Hamilton. 

 

 

§ 6  
Bordlagda interpellationer 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga besvarandet av 

interpellationerna nr 22, 23, 24 och 25 för år 2009. 
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§ 7  
Interpellationer 

 

Anmäldes ingivna interpellationer: 

1. (2009:26) av Karin Rågsjö (v) om stadens bristande satsning på som-

marjobb 

Dnr 219-1159/2009; 

 

2. (2009:27) av Ann Mari Engel (v) om allas tillgång till Kulturfestivalen 

Dnr 328-1160/2009. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att interpellationerna fick framstäl-

las. 

 

Härefter beslöt kommunfullmäktige utan omröstning att bordlägga besvarandet 

av dessa interpellationer. 

 

 

§ 8  
Muntlig frågestund 

 

Fråga nr 1. Kolonilotter på Årstafältet  

 

Catharina Tarras-Wahlberg (s) ställde en fråga om kolonilotter på Årstafältet. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Catharina Tarras-Wahlberg och borgarrådet Nordin. 

 

 

Fråga nr 2.  Ulvsunda Slottspark 

 

Cecilia Obermüller (mp) ställde en fråga om Ulvsunda Slottspark. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Cecilia Obermüller och borgarrådet Nordin. 

 

 

Fråga nr 3. Volvo Ocean Race  

 

Ann Mari Engel (v) ställde en fråga om Volvo Ocean Race. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Ann Mari Engel och borgarrådet Hamilton. 
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Fråga nr 4.  Parkeringsavgift för personer med handikapp 

 

Abdo Goriya (s) ställde en fråga om parkeringsavgift för personer med 

handikapp. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Abdo Goriya och borgarrådet Hamilton. 

 

 

Fråga nr 5.  Framtiden för Stockholms Stadion 

 

Stefan Nilsson (mp) ställde en fråga om framtiden för Stockholms Stadion. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Stefan Nilsson och borgarrådet Sjöstedt. 

 

 

Fråga nr 6.  Energiplanen 

 

Jan Valeskog (s) ställde en fråga om energiplanen. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Jan Valeskog och borgarrådet Alvendal. 

 

 

Fråga nr 7.  Försäljning av bostäder 

 

Mehdi Oguzsoy (v) ställde en fråga om försäljning av bostäder. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Mehdi Oguzsoy och borgarrådet Larsson. 

 

 

Fråga nr 8.  Liljevalchs 

 

Ann Mari Engel (v) ställde en fråga om Liljevalchs. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Ann Mari Engel och borgarrådet Sjöstedt. 
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Fråga nr 9.  Kommunal likställighet 

 

Karin Rågsjö (v) ställde en fråga om kommunal likställighet. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Karin Rågsjö och borgarrådet Nordin. 

 

 

Fråga nr 10.  Barnens Ö 

 

Jan Valeskog (s) ställde en fråga om Barnens Ö. 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att frågan fick framställas. 

 

Ordet innehades av Jan Valeskog och borgarrådet Nordin. 

 

 

§ 9  
Anmälda skrivelser 

 

Till kommunfullmäktige hade inkommit följande skrivelser, vilka delgivits be-

rörda organ: 

 

Länsrätten i Stockholms läns beslut 

av den 26 maj 2009 

 

Beslut (26 maj) med anledning av överklagande av stadsbyggnadsnämndens 

beslut (22 januari) avseende avslag på en ansökan om planändring för fastighe-

ten Calixtus 8 i stadsdelen Sundby. 

Länsrätten avslår överklagandet. 

 

Länsstyrelsen i Stockholms läns beslut 

av den 1 juni 2009  

 

Förordnande som vigselförrättare enligt 4 kap. 3 § äktenskapsbalken 

(1987:230). 

Länsstyrelsen förordnar Anna Söderström (mp). 

Dnr 011-367/2009 

 

Regeringsrättens beslut 

av den 9 juni 2009 

 

Beslut (9 juni) med anledning av överklagat avgörande i Kammarrätten 

(15 april) angående Försäljning av aktierna i Centrumkompaniet i Stockholm 

AB. 

Regeringsrätten meddelar inte prövningstillstånd. Kammarrättens avgörande 

står därför fast. 

Dnr 319-1811/2007 
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Regeringsrättens beslut 

av den 9 juni 2009 

 

Beslut (9 juni) med anledning av överklagat avgörande i Kammarrätten 

(24 mars) angående Friköpspris för flerbostadshustomträtter upplåtna till bo-

stadsrättsföreningar. 

Regeringsrätten meddelar inte prövningstillstånd. Kammarrättens avgörande 

står därför fast. 

Dnr 302-2196/2007 

 

 

§ 10  

Närvaro 

 

Närvaro antecknades enligt ---------------------------------------------------- Bilaga 3. 

 

 

§ 11  

Justering 

 

Ordföranden anmälde att till justeringsmän utsetts ordföranden, förste och andre 

vice ordförandena samt att justeringen kommer att äga rum måndagen den 

22 juni 2009 kl. 15.00, vilket kommunfullmäktige godkände. 

 

 

§ 12  

Fyllnadsval (mem. 8 och 21 för år 2007, mem. 6, 12, 14 och 23 för år 2008 

samt mem. 1, 2, 5 och 10 för år 2009) 

 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda memorial nr 8 och 21 för år 2007, nr 6, 

12, 14 och 23 för år 2008 samt nr 1, 2, 5 och 10 för år 2009 behandlades. 

 

På förslag av förste vice ordföranden beslöt kommunfullmäktige utan omröst-

ning att bordlägga val av en nämndeman i Solna tingsrätt (mem. 2008:6), en 

nämndeman i Stockholms tingsrätt (mem. 2008:14), två nämndemän i Söder-

törns tingsrätt (mem. 2009:1), två nämndemän i Södertörns tingsrätt (mem. 

2009:2), en nämndeman i Solna tingsrätt och en nämndeman i Södertörns tings-

rätt (mem. 2009:5). 

 

Härefter utsåg kommunfullmäktige utan omröstning 

 

Memorial 2007:8 

 

i Solna tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndemän: Elisabet Boberg (mp), Mikael Skifte (mp); 
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Memorial 2007:21 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Hannes Lundholm (mp); 

 

Memorial 2008:6 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Pia Spånghagen (mp); 

 

Memorial 2008:12 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndemän: Daniel Almgren (mp), Peter Fredriksson (mp), Shadi Larsson 

(mp), Charlotte Severin (mp); 

 

i Södertörns tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Anders Lundén-Spörndly (mp); 

 

Memorial 2008:23 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Rickard Sundeman (mp); 

 

Memorial 2009:1 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Kjell Selander (s); 

 

Memorial 2009:5 

 

i Solna tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Leif Bokström (m); 

 

i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndemän: Wolfgang Hed (s), Agneta Emmervall (s); 

 

i Södertörns tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Inger Simpler (mp); 
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Memorial 2009:10 

 

i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd för tiden från och med 1 juli 2009 till och 

med år 2009: 

 

till ledamot tillika vice ordförande: Bengt Roxne (s); 

 

till ledamot: Anna Karin Wallberg (s) 

 

i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd för tiden till och med år 2009: 

 

till ersättare: Lawen Redar (s); 

 

i Solna tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Liselotte Isacsson (m). 

 

 

§ 13  

Avsägelser och fyllnadsval (mem. 2009:11) 

 

Kommunstyrelsens memorial nr 2009:11 om avsägelser och fyllnadsval behand-

lades. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i memorialet beslöt kommunfullmäk-

tige utan omröstning att 

1. godkänna i memorialet upptagna avsägelser från Sirkka-Liisa Hedström 

(v) – ersättare i Bromma stadsdelsnämnd, Carl-Erik Aroseus – ledamot 

tillika vice ordförande i styrelsen för Stockholms Stuveri och Bemanning 

AB, Carl-Erik Aroseus – ledamot i styrelsen för Nynäshamns Hamn AB – 

och förrätta i memorialet föreslagna val 

2. om en ersättare/suppleant utses till ordinarie ledamot, utses en ny ersät-

tare/suppleant. 

 

På förslag av förste vice ordföranden beslöt kommunfullmäktige utan omröst-

ning att bordlägga val av en ersättare i Bromma stadsdelsnämnd, en nämnde-

man i Solna tingsrätt och två nämndemän i Stockholms tingsrätt. 

 

Härefter utsåg kommunfullmäktige utan omröstning följande 

 

i styrelsen för Stockholms Stuveri och Bemanning AB för tiden till och med 

2011-03-31: 

 

till ledamot tillika vice ordförande: Mats Lundin; 

 

i styrelsen för Nynäshamns Hamn AB för tiden till och med 2011-03-31: 

 

till ledamot: Mats Lundin; 
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i Stockholms tingsrätt för tiden till och med år 2010: 

 

till nämndeman: Anna Olofsson (v). 

 

 

§ 14  

Ändring i föredragningsordningen 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att behandla punkterna nr 92 och 31 

på föredragningslistan före punkt nr 22. 

 

 

§ 15  

Avsägelser och fyllnadsval (mem. 2009:12) 

 

Kommunstyrelsens memorial nr 2009:12 om avsägelser och fyllnadsval behand-

lades. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i memorialet beslöt kommunfullmäk-

tige utan omröstning att 

1. godkänna i memorialet upptagna avsägelser från Niklas Kristoffersson 

(m) – ledamot i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, Morgan Svahn 

(s) – suppleant i styrelsen för Stockholms Hamn AB, – och förrätta i 

memorialet föreslagna val 

2. om en ersättare/suppleant utses till ordinarie ledamot, utses en ny ersät-

tare/suppleant. 

 

På förslag av förste vice ordföranden beslöt kommunfullmäktige utan omröst-

ning att bordlägga val av en suppleant i styrelsen för Stockholms Hamn AB och 

två nämndemän i Solna tingsrätt. 

 

Härefter utsåg kommunfullmäktige utan omröstning 

 

i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd för tiden från och med 1 augusti 2009 

till och med år 2009: 

 

till ledamot: Gustav Johansson (m); 

 

till ersättare: Erika Ving (m). 
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§ 16  

Begäran om att disponera medel för miljöprojekten A51 och B36 inom 

Miljömiljarden även under 2010 avseende ”Sluttäckningen av östra tipp-

området i Lövsta m.m.” och ”Återvinning av schakt- och asfaltmassor i 

Stockholm” (utl. 2009:102) 

Dnr 453-691/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:102 behandlades. Utlåtandet gäller en be-

gäran om att disponera medel för miljöprojekten A51 och B36 inom Miljömil-

jarden även under 2010 avseende ”Sluttäckningen av östra tippområdet i Lövsta 

m.m.” och ”Återvinning av schakt- och asfaltmassor i Stockholm”.  

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Förlängning av genomförande av Miljömiljardsprojekten B36 och A51 med 

bibehållet bidrag fram till och med 2010 med sedvanlig rapportering enligt 

Miljömiljardens regler även efter Miljömiljardens avslut godkänns. 

 

 

§ 17  

Detaljplan för 800 meter av Tvärbana Norr i tunnel under Traneberg i 

Stockholm, Dp 2007-36198-54 (utl. 2009:93) 

Dnr 311-856/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:93 behandlades. Utlåtandet gäller ett 

ärende om detaljplan för 800 meter av Tvärbana Norr i tunnel under Traneberg i 

Stockholm.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Alvendal, Cecilia Obermüller, Eie Herlitz, 

Anders Broberg, Ulf Fridebäck och Maria Hannäs. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Detaljplanen för 800 meter av Tvärbana Norr i tunnel under Traneberg i 

Stockholm, Dp 2007-36198-54, antas. 

 

 

§ 18  

Detaljplan för Tvärbana Norr i stadsdelarna Traneberg, Ulvsunda, Ulv-

sunda Industriområde och Mariehäll, Dp 2007-36057-54 (utl. 2009:94) 

Dnr 311-857/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:94 behandlades. Utlåtandet gäller ett 

ärende om detaljplan för Tvärbana Norr i stadsdelarna Traneberg, Ulvsunda, 

Ulvsunda Industriområde och Mariehäll. 

 



Kommunfullmäktiges protokoll nr 10  2009-06-15 11 

 

Ordet innehades av borgarrådet Alvendal, Maria Hannäs, Teres Lindberg, 

Cecilia Obermüller, Cecilia Önfelt och Eie Herlitz. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Cecilia Önfelt (c) bifall till centerpartiets ersättaryttrande i kommunsty-

relsen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Detaljplanen för Tvärbana Norr i stadsdelarna Traneberg, Ulvsunda, 

Ulvsunda Industriområde och Mariehäll, Dp 2007-36057-54, antas. 

 

 

§ 19  

Detaljplan för Sädesärlan 6 m.m. i stadsdelen Östermalm, 

Dp 2006-01860-54 (utl. 2009:95) 

Dnr 311-901/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:95 behandlades. Utlåtandet gäller ett 

ärende om detaljplan för Sädesärlan 6 m.m. i stadsdelen Östermalm.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Alvendal, Maria Hannäs, Helena Bonnier, 

Cecilia Obermüller, Ulf Fridebäck, Lotta Juul Martin Löf, Cecilia Önfelt, 

Anders Broberg, Rolf Lindell, borgarrådet Livh, Jonas Nilsson och Paul 

Lappalainen. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Cecilia Obermüller (mp) och Maria Hannäs (v) bifall till miljöpartiets 

och vänsterpartiets gemensamma reservation i kommunstyrelsen, 

 

dels av Cecilia Önfelt (c) bifall till centerpartiets ersättaryttrande i kommunsty-

relsen. 
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Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

Detaljplanen för Sädesärlan 6 m.m. i stadsdelen Östermalm, Dp 2006-01860-

54, antas.  

 

 

§ 20  

Detaljplan för Nobelparken m.m. (Östermalm 1:20 m.m.) i stadsdelen Ös-

termalm (Ambassad), Dp 2008-06480-54 (utl. 2009:96) 

Dnr 311-1114/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:96 behandlades. Utlåtandet gäller ett 

ärende om detaljplan för Nobelparken m.m. i stadsdelen Östermalm.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Alvendal, Cecilia Obermüller, Maria Hannäs, 

Hadar Cars, Teres Lindberg och Anders Broberg. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Detaljplanen för Nobelparken m.m. (Östermalm 1:20 m.m.) i stadsdelen Ös-

termalm, Dp 2008-06480-54, antas. 

 

 

§ 21  

Uppförande av nytt krematorium på Skogskyrkogården 

Genomförandebeslut (utl. 2009:97) 

Dnr 319-494/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:97 behandlades. Utlåtandet gäller ett ge-

nomförandebeslut om uppförande av nytt krematorium på Skogskyrkogården. 

 

Ordet innehades av borgarrådet Larsson, Ann Mari Engel och Leif Rönngren. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Leif Rönngren (s) och Ann Mari Engel (v) bifall till socialdemokraternas 

och vänsterpartiets gemensamma reservation i kommunstyrelsen. 
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Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

1. Kyrkogårdsnämnden medges rätt att genomföra modernisering av krema-

torium på Skogskyrkogården, omfattande investeringsutgifter om 129,2 

miljoner kronor. 

2. Investeringsutgifterna får inrymmas i kyrkogårdsnämndens budget för de 

kommande åren. 

3. Kyrkogårdsnämnden uppmanas att nogsamt följa projektet och agera för 

att säkerställa att utgifterna inte överskrider beslutad budget. 

 

 

§ 22  

Lag om valfrihet – tillämpning i Stockholms stads äldreomsorg 

(utl. 2009:98) 

Dnr 327-214/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:98 behandlades. Utlåtandet gäller ett 

ärende om ny lag om valfrihetssystem och som kan tillämpas i Stockholms stads 

äldreomsorg. 

 

Ordet innehades av borgarrådet Samuelsson, Leif Rönngren, Karin Rågsjö, 

Helen Jäderlund Eckardt, Olle Andretzky, Stefan Nilsson, Berit Kruse, Paul 

Lappalainen, Eivor Karlsson, Margareta Björk, Mehdi Oguzsoy, Karl Bern, 

Elisabeth Brandt Ygeman, Maria Hannäs och Ann-Katrin Åslund. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Leif Rönngren (s) bifall till socialdemokraternas reservation i kommun-

styrelsen, 

 

dels av Stefan Nilsson (mp) bifall till miljöpartiets reservation i kommunstyrel-

sen, 

 

dels av Karin Rågsjö (v) bifall till vänsterpartiets reservation i kommunstyrelsen. 
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Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

1. Från och med 1 september 2009 används lagen om valfrihetssystem för 

upphandling av privata alternativ inom hemtjänst och vård- och omsorgs-

boenden. 

2. Kommunstyrelsen uppmanas att ta fram förfrågningsunderlag, genomföra 

annonsering, godkänna leverantörer och förvalta avtal enligt lagen om val-

frihetssystem. 

3. Kommunstyrelsen uppmanas att genomföra upphandling av ickevalsalter-

nativ och akuthjälp för hemtjänst. 

4. Kommunstyrelsen uppmanas att utveckla ett administrativt stödsystem för 

avtalsförvaltning enligt lagen om valfrihetssystem. 

5. Kommunstyrelsen uppmanas att utveckla informationen på stadens webb-

sida angående förfarandet vid ansökningar enligt lagen om valfrihetssy-

stem. 

 

 

§ 23  

Världens mest tillgängliga huvudstad 2010 – uppföljning av tillgänglighets-

projektet (utl. 2009:99) 

Dnr 326-1144/2008 

 

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att bordlägga kommunstyrelsens 

utlåtande nr 2009:99. 

 

 

§ 24  

Redovisning av motioner, inlämnade före den 1 juli 2008, som inte behand-

lats av kommunstyrelsen (utl. 2009:100) 

Dnr 019-523/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:100 behandlades. Utlåtandet gäller en re-

dovisning av motioner, inlämnade före den 1 juli 2008, som inte behandlats av 

kommunstyrelsen. 

 

Beslut 

 

Med bifall till kommunstyrelsens förslag i utlåtandet beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning följande. 

Redovisningen av motioner, inlämnade före den 1 juli 2008, som inte be-

handlats av kommunstyrelsen godkänns. 
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§ 25  

Avtal med AB Storstockholms Lokaltrafik och Stockholms läns landsting 

rörande fastigheterna Akka 4 och Sandstugan 3 samt genomförande av 

Tvärbana Norr 

Hemställan från exploateringsnämnden och trafik- och renhållningsnämn-

den (utl. 2009:101) 

Dnr 302-400/2009, 302-938/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:101 behandlades. Utlåtandet gäller en 

hemställan från exploateringsnämnden och trafik- och renhållningsnämnden om 

avtal med AB Storstockholms Lokaltrafik och Stockholms läns landsting 

rörande fastigheterna Akka 4 och Sandstugan 3 samt genomförande av Tvärbana 

Norr. 

 

Ordet innehades av Cecilia Obermüller, borgarrådet Hamilton, Lukas Forslund 

och Anders Broberg. 

 

Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Cecilia Obermüller (mp) bifall till följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

1. i huvudsak bifalla utlåtandet 

2. därutöver anföra följande 

Det är positivt att tvärbanan byggs ut då detta ökar incitamenten för 

stockholmarna att lämna bilen hemma. Spårvagnar bidrar också till att 

skapa en levande stadsmiljö. Planeringen  av spårvagnshallen i kvarter 

Magneten är dock inte bra. Konflikterna med befintliga verksamheter 

och omkringboende blir alltför stora. Istället ska den nya spårvagnshal-

len placeras på ”Prippstomten” norr om Norrbyvägen. Delar av de stora 

lagerlokaler som redan finns där kan återanvändas för det nya ändamå-

let. Alternativt bör annan lokalisering eller lösning sökas.  

Om bussterminalen i Alvik flyttas så ska parken utanför medborgarhuset 

återskapas öster om Vidängsvägen där bussterminalen ligger idag. Hem-

gårdens café vid Karlsbodavägen ska bevaras.  

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

1. Avtal med AB Storstockholms Lokaltrafik och Stockholms läns landsting 

om genomförande av Solnagrenen av Tvärbana Norr godkänns, bilaga 2 

till utlåtandet. 

2. Exploateringsnämnden och trafik- och renhållningsnämnden ges i uppdrag 

att vidta erforderliga åtgärder för genomförande av avtalen om Solnagre-

nen av Tvärbana Norr. 
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3. Trafik- och renhållningsnämnden medges genomförande av investering 

om 15,0 miljoner kronor för gång- och cykelbro över Ulvsundasjön. Fi-

nansiering får beaktas i samband med budget för år 2010. 

4. I övrigt får stadens medfinansiering om 17,0 miljoner kronor avseende 

gång- och cykelbro över Ulvsundasjön finansieras genom att ta i anspråk 

stadens från tidigare bokslut avsatta medel för infrastrukturåtgärder. 

5. Avtal med AB Storstockholms Lokaltrafik och Stockholms läns landsting 

om avflyttning med mera från fastigheten Akka godkänns, bilaga 3 till 

utlåtandet. 

6. Exploateringsnämnden ges i uppdrag att vidta erforderliga åtgärder för ge-

nomförande av avtalet om avflyttning från fastigheten Akka 4. 

7. Investeringsutgifter om maximalt 35,0 miljoner kronor för marksanering 

av Akka 4 får finansieras i exploateringsnämndens investeringsplan för år 

2009. 

8. Konsekvenser av stadens ersättning till AB Storstockholms Lokaltrafik 

om 300,0 miljoner kronor år 2013 får beaktas i samband med kommande 

budget. 

9. Avtal med AB Storstockholms Lokaltrafik och Stockholms läns landsting 

om avflyttning från och upphörande av tomträtten till fastigheten Sand-

stugan 3 med mera godkänns, bilaga 4 till utlåtandet. 

10. Exploateringsnämnden ges i uppdrag att vidta erforderliga åtgärder för ge-

nomförande av avtalet om avflyttning från fastigheten Sandstugan 3. 

11. Exploateringsnämndens investeringsplan för år 2009 utökas med 

500,0 miljoner kronor. Finansiering sker genom utökat finansieringsbeting 

under Finansförvaltningen. Konsekvenser för åren därefter får beaktas i 

kommande budgetarbete. 

12. Kommunfullmäktiges godkännande av föreliggande avtal villkoras av att 

Stockholms läns landstingsfullmäktige senast 30 juni 2009 godkänner 

avtal mellan staden, landstinget och SL rörande avflyttning från och upp-

hörande av tomträtten till fastigheten Sandstugan 3 i Stockholms kommun 

m.m. genom beslut som senare vinner laga kraft. 

 

 

§ 26  

Omstrukturering av bostadsbolagens fastighetsbestånd 

Minoritetsåterremiss från kommunfullmäktige den 25 maj 2009 

(utl. 2009:113) 

Dnr 302-609/2009 

 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2009:113 behandlades. Utlåtandet gäller en mi-

noritetsåterremiss från kommunfullmäktige den 25 maj 2009 om omstrukture-

ring av bostadsbolagens fastighetsbestånd.  

 

Ordet innehades av borgarrådet Larsson, Teres Lindberg, Björn Ljung, Ann Mari 

Engel, borgarrådet Ruwaida, Maria Hannäs, Anders Broberg och Barry 

Andersson. 
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Yrkanden 

 

Under överläggningen hade yrkats 

 

dels bifall till kommunstyrelsens förslag, 

 

dels av Ann Mari Engel (v) bifall till socialdemokraternas och vänsterpartiets 

gemensamma reservation i kommunstyrelsen. 

 

Beslut 

 

Efter framställda propositioner enligt dessa yrkanden beslöt kommunfullmäktige 

utan omröstning – i enlighet med kommunstyrelsens förslag – följande. 

1. Omstrukturering av bostadsbolagens fastighetsbestånd i enlighet med utlå-

tandet godkänns. 

2. Stockholms Stadshus AB uppmanas att dels vidta erforderliga åtgärder för 

genomförandet av omstruktureringen m.m. av fastigheterna, dels ge be-

rörda bolag i uppdrag att göra detsamma. 

3. Stockholms Stadshus AB uppmanas att ge Stockholms Stads Bostadsför-

medling AB i uppdrag, att i samråd med bostadsbolagen, samordna bola-

gens internköer. 

 

 

§ 27  

Bordlagda ärenden 

 

Kommunfullmäktige beslöt utan omröstning att åter bordlägga kommunstyrel-

sens utlåtanden nr 91 för år 2009, 158 för år 2008, 54, 8 och 74 för år 2009, 148, 

157, 176, 178, 180, 181, 182, 183, 184, 185, 186, 192, 203, 214, 217, 218 och 

219 för år 2008 samt nr 9, 15, 16, 17, 18, 30, 31, 33, 52, 53, 57, 69, 70, 71, 72, 

73, 75, 76, 77, 78, 79, 80, 81, 88, 89, 90 och 92 för år 2009. 

 

Kommunfullmäktige beslöt även att bordlägga kommunstyrelsens utlåtanden 

nr 103, 104, 105, 106, 107, 108, 109, 110, 111 och 112 för år 2009. 
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§ 28  

Motioner 

 

Under tiden 26 maj – 15 juni 2009 väcktes och inlämnades följande motioner: 

 

1. (2009:20) av Per Ankersjö (c) om Slussen som Stockholms ”Circular 

Quay” – en Centralstation för vattenburen kollektivtrafik 

Dnr 314-1240/2009; 

 

2. (2009:21) av Abdo Goriya (s) om tillgänglighet 

Dnr 326-1345/2009; 

 

3. (2009:22) av Jan Valeskog (s) om genomförande av samhällsekonomiska 

analyser av alla större infrastrukturprojekt i Stockholm 

Dnr 314-1346/2009; 

 

4. (2009:23) av Leif Rönngren (s) om meddelarfrihet i alla verksamheter 

som upphandlas av staden 

Dnr 335-1347/2009; 

 

5. (2009:24) av Mattias Ericson (v) om installation av Ecofont – ett litet 

steg mot en stor lösning 

Dnr 317-1348/2009; 

 

6. (2009:25) av Cecilia Obermüller och Mats Lindqvist (båda mp) om 

tidsbegränsad tekniktävling kring frågan om eventuell nedgrävning av 

tunnelbanan vid Slussenområdet 

Dnr 314-1349/2009. 

 

Motionerna överlämnades till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

Kommunfullmäktige åtskildes kl. 20.05. 

 

 

 

Vid protokollet 

Ylva Tengblad 

 


